
La nouă ani de la preluarea
sa  de  la  RADEF,
Cinematograful Pescăruș intră
în reabilitare. Ce transmite
Primăria Mangalia
22 aprilie 2024 15:20

COMUNICAT DE PRESĂ

Primăria Municipiului Mangalia a demarat
lucrările la proiectul de reabilitare și
modernizare  a  fostului  Cinematograf
„Pescăruș”, preluat de la RADEF „România
Film”,  într-o  stare  avansată  de
degradare.
După  realizarea  expertizelor  tehnice  și  a  proiectelor  de
modernizare, Primăria a depus cereri de finanțare atât pe
programe guvernamentale, prin CNI, cât și pe axe de finanțare
cu  fonduri  europene.  În  prezent,  proiectul  revitalizării
fostului cinematograf se află în evaluare la CNI, urmând să se
aloce sursele de finanțare, prin Hotărâre de Guvern.

În  cadrul  acestui  program,  se  finanțează  amenajările
interioare, dotările sălii de cinema, precum și instalațiile
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aferente  pentru  reluarea  funcționării  ciematografului,  în
cadrul Direcției de Cultură și Sport a Primăriei Mangalia.

Potrivit reprezentanților primăriei, au început consolidarea
și reabilitarea clădirii, iar toate dotările și amenajările
interioare  ar  urma  să  fie  realizate  prin  finanțare
guvernamentală.

Lucrările de reabilitare și consolidare a clădirii vor fi gata
până  la  sfârșitul  verii,  iar  în  acest  timp,  autoritățile
locale vor finaliza demersurile privind obținerea finanțării
pentru dotări și instalații de proiecție film.

Prezentare Pescarus

Pe aceeași temă:

„Cioplit”,  anul  trecut,  cu  buldozerul,  Cinematograful
”Pescăruș” va fi reabilitat cu finanțare de la CNI

Saga Cinematografului “Pescăruș” continuă: a fost aprobată
reabilitarea sa cu 2 milioane de euro!

Cinematograful Pescăruş şi Grădina Farul, de doi ani în…
„conservare”!

(FOTO)  Cum  a  reușit  doamna
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Stănica din Dulcești să își
ducă pasiunea pentru flori la
rangul  de  artă.  Într-un
adevărat colț de rai, cultivă
hectare de lalele și narcise
albe
22 aprilie 2024 15:20

Un  colț  de  rai  despre  care  nu  mulți
localnici din zonă știu se află în satul
Dulcești. Pe câteva mii de metri pătrați
și în mai multe sere, o doamnă inimoasă
și îndrăgostită de ceea ce este frumos,
cultivă  lalele,  narcise  albe,  crini
imperiali,  dar  și  trandafiri  și  plante
aromatice. Pe care le vinde, în fiecare
week-end,  în  oborul  duminical  de  la
Mangalia.
Îndrăgostită de flori a fost de când se știe, însă pasiunea
doamnei  Stănica  Popovici  din  Dulcești  s-am  transformat  în
artă. Primăvara, colțul de rai de la Dulcești, este plin de
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culoare și miros: lalele, narcise, crini, trandafiri și sute
de pomi fructiferi, înfloriți, fac din livada doamnei Stănica
o oază de liniște și frumos.
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Doamna  Stănica  a  lucrat  16  ani  în  Italia:  și-a  lăsat
gospodăria în urmă, pentru a îngriji, la fel ca ale mii de
badante, bătrânii altora. S-a întors acasă în urmă cu cinci
ani  și,  cu  agoniseala  din  Italia,  a  reușit  să  își
îndeplinească  visul.

„Într-o  perioadă  în  care  nu  reușeam  să  vindem  merele  din
livadă, mi-am făcut eu o socoteală: să fac lichior din mere,
pentru doamne. Am luat 25 de butoaie, de 300 de litri, mi-am
făcut eu socotelile mele, că o să câștig ceva bani.

Până la urmă, am renunțat. Am vândut din butoaie, pe altele
le-am dat la schimb, pe bulbi. Eu am avut șase hectare pline
cu lalele. În Italia am cunoscut doi vârstnici, la care ma
duceam în timpul liber, să îi ajut la treabă și drept plată
îmi dădeau bulbi. I-am plantat, aici, în Dulcești, dar, la un
moment dat, am renunțat la ei, am arat și am pierdut mulți.

Apoi, în Franța, unde am muncit o perioadă, am găsit o doamnă
care mi-a spus că are un cumnat care, în schimbul butoaielor
pe care le mai aveam, vrea să îmi dea bulbi. Și, așa, mi-au
fost aduși sacii cu bulbi acasă. Bulbii pe care îi vedeți
înfloriți acum”.

Povestea narciselor își are rădăcinile chiar în Dulcești: „O
vecină m-a rugat să îi vând la piață narcisele din curte. Când
am văzut că se vând, mi-am spus că vreau să am și eu. Am tot
căutat albe, până am găsit o doamnă de la Bacău, care mi-a
vândut 30 de kilograme. Apoi, am mai luat 80 de kilograme,
pentru ca, într-un final, să cumpăr o tonă”.

În același colț de rai, doamna Stănica a plantat și crini
imperiali: a investit 50.000 de lei, iar în serele imense în
care  muncește,  non-stop,  pregătește  plantele  aromatice:
rozmarin,  măghiran,  oregano…  De  fapt,  cam  toate  plantele
aromatice care există pe piața europenă, în general.

Pe lângă sere, doamna Stănica mai are și câteva hectare de
pomi,  mai  ales  meri,  care,  zilele  acestea  sunt  toți,  în
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floare.

Dacă și voi sunteți pasionați de horticultură ca și ea sau,
pur și simplu, vreți să cumpărați plante aromatice – pentru
care veți primi, cu siguranță, sfaturi de îngrjire, o găsiți
la fiecare sfârșit de săptămână în Oborul din Mangalia.
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Florile de la Dulcești
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Decizii  noi  cu  privire  la
soarta  Şantierului  Naval
Damen ar putea fi luate în
şedinţa AGA de la sfârşitul
lunii
22 aprilie 2024 15:20

La  data  de  29  aprilie  2024,  este
convocată o nouă şedinţă AGA DSMa, iar
unul dintre punctele de pe ordinea de zi
va fi „Luarea la cunoştinţă de situaţia
curentă  a  companiei,  potenţiale
consecinţe şi viitorul şantierului Naval
Damen Mangalia, a precizat pentru Ediţia
de  Sud  liderul  Sindicatului  Liber
„Navalistul”, Laurenţiu Gobeajă.
Domnia sa ne-a mai spus că în această perioadă se pregăteşte
documentaţia pentru ofertarea mai multor proiecte potenţiale
atât pentru construcţii noi, cât şi reparaţii şi reconversii
de nave.
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„Din păcate acum situaţia este un pic mai complicată, deoarece
aprobarea  bugetului  înseamnă  şi  o  aprobare  a  execuţiei
bugetare, deoarece noul buget include şi pierderile. Damen a
solicitat aproximativ 500 milioane euro, dar din această sumă
doar o parte reprezintă datoriile şantierului către compania
respectivă,  restul  fiind  penalităţi  de  întârziere  şi
prejudiciu de imagine. Din păcate, nu s-a ajuns la un consens
între cei doi acţionari parteneri şi litigiul va fi clarificat
la Curtea de Arbitraj de la Paris.

În ceea ce priveşte personalul, până când nu primim notificare
scrisă nu are loc nicio concediere. Am înţeles că directorii
doresc să găsească soluţii pentru ca să plece foarte puţini
dintre angajaţi. De altfel, câteva zeci de angajaţi lucrează
în acest moment temporar la şantierul naval din Tulcea, iar
peste 100 de angajaţi vor lucra la proiectele de mentenanţă a
navelor ce aparţin Forţelor Navale Române”.

Dumitru  Bădrăgan  (PER):  Îl
sustinem  pe  candidatul
Menabit  Ozghiun  la  Primăria
Mangalia
22 aprilie 2024 15:20
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Dumitru  Bădrăgan,  liderul  Partidului
Ecologic  Român,  filiala  Constanța,  a
anunțat că formațiunea sa îl va susține,
la Mangalia, pe Ozghiun Menabit.
Dumitru  Bădrăgan  a  postat,  pe  pagina  sa  de  socializare,
următorul mesaj:

„Ce putem face în legătură cu situația din Mangalia?

Noi,  Partidul  Ecologist  Român,  îl  sustinem  pe
candidatul Ozghiun Menabit  la Primăria Mangalia, dezvoltam
Proiectul Alianței Electorale Locale “Noi Suntem Mangalia”!

În  urma  analizei,  a  experiențelor  prin  care  am  trecut,  a
situației care de 12 ani este într-un ciclu repetitiv și a
stagnării locale, ne-am hotărât că cel mai înțelept lucru este
să îl susținem pe candidatul Ozghiun Menabit  la Primăria
Mangalia.

Deoarece apreciem foarte mult lupta depusă de-a lungul anilor
de către Ozzy, suntem inspirați, optimiști și increzatori 
văzând  eforturile  și  acțiunile  prin  care  Ozzy  a  susținut
cetățenii Mangaliei pană în prezent.

Ce vrem sa facem mai concret?

Dezvoltăm Alianța Electorală Locală ”Noi Suntem Mangalia” în
care susținem la Primăria Mangaliei pe Menabit Ozghiun, iar la
Consiliul  Local  cu  listă  comună  proiectul:  ”10  Pentru
Mangalia”.

În Alianța Electorală Locală sunt invitate atat partidele cât
și OAMENII și Organizațiile non-profit din orașul Mangalia.

Dorim  deblocarea  orașului  din  stagnarea  activităților
recreaționale  și  cea  economică.

Luptam pentru dezvoltare economică a orașului, astfel încât
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tinerii  și  familiile  să  beneficieze  de  oportunități
educaționale  și  financiare  în  Mangalia.

Suntem de părere că Oamenii trebuie sa spere, sa trăiască
intr-un oraș liber și să zâmbească!

Avem nevoie de ajutorul TĂU la schimbare, vino în Alianță
alături de noi!

Grăbește-te,  termenul-limită  de  înscriere  în  alianță  este
duminică 14 aprilie”.

Pe aceeași temă:

Uniunea Democrată Tătară anunță că susține candidatura lui
Ozghiun Menabit la fotoliul de primar al Mangaliei

Luptătoarea  olimpică  Andreea
Beatrice Ana din Mangalia s-a
calificat  pentru  Jocurile
Olimpice de la Paris
22 aprilie 2024 15:20
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Federația Română de Lupte a anunțat, pe
pagina  sa  de  socializare,  că  sportiva
Andreea  Beatrice  Ana  din  Mangalia  s-a
calificat pentru Jocurile Olimpice de la
Paris.
Tânăra este prima sportivă care se alătură Lotului Feminin, la
categorie 53 de kilograme.

Sportiva  noastră  a  obținut  la  Baku  calificarea  în  finala
Turneului  Preolimpic  European  și  implicit  biletele  pentru
Paris, după ce a învins-o pe Wendle Anika (Germania) printr-o
dăruire exemplară, scor 5-4.

Pentru  Andreea  Beatrice  Ana  va  fi  a  doua  participare  la
Jocurile Olimpice de la Paris 2024, după ediția Tokyo 2021.

“O  nouă  performanță  ce  îi  încununează  talentul,  munca  și
sacrificiile, iar nouă ne aduce o satisfacție deplină.

Felicitări,  Andreea  –  noul  membru  TeamRomania!  Felicitări
antrenorilor Andriy Stadnik, Marin Filip, Carp Fanel precum și
tuturor celor care au contribuit la pregătirea și parcursul
ei. Hai, România!“, i-au transmis reprezentanții Federației de
Lupte.

Andreea  Beatrice  Ana  are  23  de  ani  și  este  o  sportivă
excelentă legitimată la CSA Steaua. În cariera sa de până
acum, luptătoarea din Mangalia a obținut două bronzuri la
Campionatele Europene U23 din 2019 și 2021.

De când a trecut la senioare, Andreea Ana a mai câștigat două
medalii de aur. Ambele la Campionatele Europene din 2022 și
2023.  De  asemenea,  sportiva  a  reprezentat  România  și  la
Jocurile Olimpice din 2020. Toate performanțele au fost făcute
la categoria de 55 kg până la vârsta de 23 de ani.
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Adrian  Zamosteanu  este
candidatul REPER la Primăria
Mangalia
22 aprilie 2024 15:20

Partidul REPER și-a anunțat candidatul la
primăria  Mangalia.  Acesta  este  Adrian
Zamosteanu, care se descrie ca mangaliot
sadea și decis să schimbe „grupurile de
interse  care  seprefac  că  vor  binele
orașului”.
Iată  ce  a  transmis  Adrian  Zamosteanu,  pe  pagina  sa  de
socializare:

„Numele meu este Adrian Zamosteanu și Mangalia este orașul meu
de suflet.

M-am născut și am crescut aici și de aceea soarta orașului nu
îmi este indiferenta. De mulți ani văd cum anumite grupuri de
interese se prefac că vor binele orașului, când în realitate
le pasă numai de ei și de „ai lor”.

Cred că a venit timpul pentru o schimbare, de aceea am hotărât
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să candidez pentru postul de primar. Este nevoie de cineva
tânăr  și  motivat,  care  chiar  are  interesele  orașului  și
cetățenilor la suflet.

Îmi  aduc  aminte,  copil  fiind,  cum  bunicii  mei,  amândoi
profesori, erau foarte interesați de soarta orașului și în
același  timp  îmi  aduc  aminte  că  viață  era  mult  mai  buna
atunci.

Lucrând ca Program Director la liderul mondial în croaziere,
stiu  cum  se  poate  debloca  potențialul  turistic  uriaș  al
Mangaliei și cum orașul poate deveni ceea ce cu toții vrem.

De aceea, votați schimbarea, votați pentru Mangalia!”

Atenție!  Se  sistează
alimentarea  cu  apă  potabilă
la Mangalia
22 aprilie 2024 15:20

RAJA  S.A.  Constanța  informează  că,  la
Mangalia,  urmează  să  se  sisteze
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furnizarea  apei  potabile,  miercuri,  10
aprilie,  a.c.,  timp  de  24  de  ore,  în
intervalul  orar  00:00  –  24:00  pentru
executarea  lucrărilor  de  conectare  a
noilor conducte de alimentare cu apă din
zona DN 39 (E87), la intersecția cu podul
Venus-Neptun, peste calea ferată.
Vor fi afectaţi de lipsa apei consumatorii din stațiunile
Venus, Cap – Aurora, Jupiter, Herghelia Mangalia, Asociația de
Proprietari  Fruviileg  Nr.59  (fostul  IAS  Mangalia),  Peco
Neptun.

În zonele înalte ale Mangaliei și stațiunea Saturn, furnizarea
apei potabile se va face cu presiune scăzută. Investiția face
parte  din  contractul  derulat  de  RAJA,  prin  Programul
Operațional Infrastructură Mare (POIM), CL16 – „Rețele apă și
canalizare Mangalia Nord și stațiuni”.

Pe această cale, operatorul de apă își cere scuze față de
consumatorii care vor fi afectați de lipsa apei potabile și îi
asigură  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervenţiilor  şi  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată,  reprezentanții  RAJA  roagă  abonaţii  afectaţi  de
această intervenție să-şi asigure rezerva minimă de apă pentru
consum  şi  uz  casnic,  în  perioada  în  care  va  fi  sistată
alimentarea cu apă.
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ATENȚIE! Mâine va fi sistată
furnizarea  apei  potabile  la
Mangalia pentru 24 de ore!
22 aprilie 2024 15:20

În municipiul Mangalia se execută joi –
04 aprilie 2024, lucrări de racordare a
noilor conducte de alimentare cu apă la
sistemul  centralizat  de  la  intersecția
străzilor Oituz cu Portului.
Ca urmare, în data de 04 aprilie 2024, se va sista furnizarea
apei potabile timp de 24 de ore, în intervalul orar 00.00 –
24.00.

Vor fi afectați de lipsa apei consumatorii din zona delimitată
de intersecția Șos. Constanței cu str. Matei Basarab, inclusiv
cei din Cartierul Coloniști din orașul Mangalia.

În acest interval, în sectorul cuprins de intrarea în orașul
Mangalia  până  la  primul  sens  giratoriu  (intersecția  Șos.
Constanței cu str. Rozelor – partea stângă), se va furniza apă
cu presiune scăzută.

Intervalul de sistare a alimentării cu apă este determinat de
lungimea instalațiilor, a diametrului acestora și a debitului
de apă, timpul necesar pentru golirea și umplerea rețelei de
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distribuție fiind de aproximativ 12 ore. Reluarea furnizării
apei potabile se va realiza în mod progresiv în fiecare zonă
afectată.

Investițiile fac parte din Contractul de lucrări CL16: ”Rețele
apă și canalizare Mangalia”, în valoare totală de aproximativ
41 de milioane lei, proiect derulat în cadrul Programului
Operațional Infrastructură Mare.

„Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în timp operativ.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de aceste lucrări
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor”,  au  transmis  reprezentanții  RAJA  SA.

Ce  condamnare  a  primit
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pedofilul din Mangalia, care
a batjocorit doi băieți, de 7
și 12 ani
22 aprilie 2024 15:20

Judecătorii  din  Mangalia  s-au  pronunțat  vineri,  22  martie
2024, în dosarul în care un bărbat din localitate a fost
trimis în judecată pentru infracțiunea de agresiune sexuală
asupra a doi băieți, de 7 și 12 ani.

Potrivit  rechizitoriului  procurorilor,  în  perioada  2022  –
octombrie  2023  N.I.,  angajat  al  unui  șantier  naval  din
Mangalia, a săvârşit acte de natură sexuală, profitând de
imposibilitatea acestora de a se apăra ori de a-şi exprima
voinţa ori profitând de această stare, în timp ce se aflau în
locuinţa inculpatului.

Unul dintre copii a povestit că a fost abordat de presupusul
pedofil pe când se afla la plimbare.

Mama unuia dintre copii, scriu procurorii, a declarat că îl
cunoaște pe N.I. de aproximativ doi ani, că l-a văzut când se
juca cu copiii săi, însă nu a auzit niciodată ca acesta să
aibă un comportament neadecvat față de copiii săi. Aceasta a
precizat că „fiul său mergea frecvent la locuinţa suspectului,
de regulă seara, și primea de la acesta diferite sume de bani,
însă nu a remarcat ceva nepotrivit la fiul său, care să-i
atragă atenţia”.

N.I. a recunoscut o parte dintre acuzații, dar a negat că a
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întreținut raporturi sexuale cu cei doi minori.

Iată decizia judecătorilor:

Condamnă pe inculpatul N.I., la pedeapsa închisorii de 4 ani
pentru  săvârşirea  infracţiunii  de  agresiune  sexuală  comisă
faţă de persoana vătămată O.N.

Aplică inculpatului pedeapsa cea mai grea de 4 ani închisoare,
la care se adaugă un spor de 1 an rezultând o pedeapsă de 5
ani închisoare.

Va  admite  în  totalitate  acţiunea  civilă  formulată  de
reprezentații legali ai persoanei vătămate minore L.M.M. şi va
obliga inculpatul N.I. să achite persoanei vătămate suma de
20.000 lei, cu titlu de daune morale.

Va admite în parte acţiunea civilă formulată de reprezentații
legali  ai  persoanei  vătămate  minore  O.N.  şi  va  obliga
inculpatul N.I. să achite persoanei vătămate suma de 30.000
lei, cu titlu de daune morale.

Obligă pe inculpat la plata cheltuielilor judiciare avansate
de stat, în sumă de 5000 lei. Cu drept de apel pentru procuror
şi pentru inculpat în termen de 10 zile de la comunicare.
Pronunţată  azi,  22.03.2024,  prin  punerea  soluţiei  la
dispoziţia  părţilor  prin  mijlocirea  grefei  instanţei.

Pe aceeași temă:

Bărbatul din Mangalia care a ademenit cu dulciuri doi copii
și i-a abuzat sexual a apărut, azi, în fața judecătorilor

A fost arestat un PEDOFIL din Mangalia. A batjocorit doi
băieței, ademenindu-i cu dulciuri
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Sindicaliștii  de  la  Damen
Mangalia cer o întâlnire cu
primul  ministru.  „Datoriile
colosale  către  creditori
amplifică  riscul  de
insolvență”
22 aprilie 2024 15:20

Sindicaliștii  din  Damen  Shipyards  Mangalia  au  înaintat  o
scrisoare deschisă primului ministru Marcel Ciolacu. Petiția a
fost redactată în condițiile în care situația Damen Mangalia
este extrem de precară: în unitatea navală mai muncesc numai
1.500 de angajați, care, în condițiile în care Guvernul va
continua să nu se implice pentru rezolvarea crizei economice
s-ar putea vedea trimiși în șomaj tehnic.

Iată  scrisoarea  Sindicatului  Liber  Navalistul  de  la  Damen
Mangalia:

Domnule Prim-ministru,

În numele celor 1500 de lucrători români rămași în șantierul
naval  din  Mangalia,  adresăm  această  petiție  către
dumneavoastră,  în  contextul  situației  critice  cu  care  ne
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confruntăm. Scopul acestei petiții este de a obține sprijinul
necesar pentru protejarea locurilor de muncă și redresarea
șantierului  naval  din  Mangalia,  considerat  un  obiectiv
strategic  de  interes  național,  unde  statul  român,  prin
Ministerul Economiei, deține 51% din acțiuni.

Șantierul naval din Mangalia (DSMa) se confruntă cu o scădere
drastică  a  volumului  de  muncă,  iar  în  lipsa  unor  măsuri
concrete, există riscul iminent de întrerupere temporară a
activității pentru majoritatea angajaților pentru o perioadă
îndelungată.  Rezultatele  financiare  negative  și  datoriile
colosale către creditori (Grupul DAMEN) amplifică riscul de
insolvență, iar divergențele dintre acționari pot conduce la
un litigiu la Curtea de Arbitraj.

Suntem profund îngrijorați de disputele dintre acționari și de
consecințele  negative  potențiale  ale  acestora  asupra
angajaților  societății  DSMa.  Este  esențial  ca  interesele
angajaților să fie luate în considerare și să se acorde o
atenție deosebită stabilirii unei strategii care să asigure
continuitatea și stabilitatea locurilor de muncă din șantierul
naval din Mangalia.

În concluzie, situația actuală a șantierului naval DSMa din
Mangalia este una deosebit de urgentă și critică, iar viitorul
locurilor  de  muncă  și  al  comunității  locale  depinde  de
soluțiile și acțiunile care trebuie luate urgent. Economia
municipiului Mangalia se bazează în mare parte pe veniturile
generate  de  șantierul  naval,  acesta  fiind  principalul
angajator  local.

Ne exprimăm încrederea că preocupările și solicitările noastre
vor fi luate în considerare. Cu sprijinul Guvernului României
și al tuturor părților implicate, vom reuși să identificăm și
să  implementăm  soluțiile  necesare  pentru  a  depăși  această
perioadă dificilă.

În acest sens, vă rugăm să luați în considerare organizarea



unei întâlniri cu lucrătorii din Mangalia și reprezentanții
acestora, preferabil la șantierul naval din Mangalia. Scopul
acestei  întâlniri  este  să  ne  comunicați  informații  despre
modalitatea de administrare a șantierului în eventualitatea
retragerii partenerului străin, având în vedere notificările
privind  încetarea  contractului  de  asociere  și  cererea  de
despăgubire transmise de către Partenerul Străin DAMEN HOLDING
BV.  De  asemenea,  ne  interesează  și  viziunea  generală  a
Acționarului  Majoritar,  Statul  Român,  prin  Ministerul
Economiei, cu privire la misiunea și obiectivele societății.
Deși  obiectivul  principal  este  realizarea  de  profit,
rezultatele financiare negative sunt în contradicție directă
cu acest scop fundamental al oricărei afaceri. Considerăm că
este esențial să fim informați despre măsurile de redresare a
șantierului,  asigurarea  unui  portofoliu  de  comenzi  și
protejarea  forței  de  muncă.

În numele lucrătorilor români din șantierul naval DSMa din
Mangalia,

Sindicatul Liber Navalistul

Semiran  Abdurefi,
președintele  USR  Mangalia,
și-a  anunțat  candidatura  la
fotoliul  de  primar  al
municipiului
22 aprilie 2024 15:20
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Semiran  Abdurefi,  președintele  USR  Mangalia  și-a  anunțat
candidatura  la  funcția  de  primar  al  orașului.  Este  prima
candidatură anunțată la nivel local pentru această funcție.

Iată mesajul liderului USR, Semiran Abdurefi:

În urma Adunării Generale a Filialei USR Mangalia am fost
desemnată candidatul USR la Primăria Mangalia.

Am promis, încă din 2018, când am făcut pasul în politică, că
voi fi politicianul care va câştiga încrederea cetățenilor şi
va lupta pentru interesul public.

Am dovedit că sunt o voce PUTERNICĂ a opoziției actualei
administrații publice locale, a lui Cristian Radu (PNL).
Am demonstrat că, prin perseverență și cu legea în mână,
chiar și o formațiune din opoziție, așa cum este USR,
poate  deveni  de  temut  pentru  cei  aflați  la  cârma
Mangaliei.
Timp de patru ani, eu și USR Mangalia am fost vocea care
a apărat Pădurea Comorova de rechinii imobiliari, cei
care au beneficiat, din plin, de ajutorul administrației
locale a lui Cristian Radu.
Am reușit să organizăm prima inițiativă cetățenească din
istoria Mangaliei: am strâns peste 2.000 de semnături
pentru  a  cere  primăriei  Mangalia  trecerea  Pădurii
Comorova din proprietatea privată a municipiului în cea
publică  și,  astfel,  să  stopăm,  pentru  o  vreme,
defrișările.  NU  ne  oprim,  luptăm  in  justiție  pentru
salvarea singurei păduri costiere din România!
Am  arătat  ilegalitatea  construcțiilor  de  pe  faleza
Mangalia,  imobile  ridicate  fără  niciun  fel  de  act
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oficial  decât  cel  al  primăriei,  conduse  de  Cristian
Radu. Am reușit, după interpelări şi sesizări multiple
la Garda de Mediu, Agenția Pentru Protecția Mediului,
Apele  Române,  Inspectoratul  de  Stat  in  Construcții,
Instituţia  Prefectului  să  demonstrăm  ilegalitatea
construcțiilor de pe faleza Mangaliei si să determinăm
ca  ISC  Național  să  ceară  Prefectului  anularea  in
contencios administrativ a autorizațiilor de construire
emise ilegal de către Primăria Mangalia.
Timp de patru ani am fost vocea cetățenilor Mangaliei,
care, desi au votat alte partide să îi reprezinte în
Consiliul Local, nu au mai reușit să dea ochii cu cei pe
care i-au trimis în fotoliile călduțe. Cu siguranță,
aceștia le vor cere, din nou, votul, săptămânile care
urmează.
În calitate de consilier județean am reușit să fac lobby
pentru  ca  locuitorii  din  Hagieni  să  beneficieze  de
transport public în comun, iar cei din Liamnu să aibă
rute directe la Mangalia.
Tot  în  calitate  de  consilier  județean,  am  făcut
demersuri pentru repararea drumului alternativ Limanu-
Mangalia. Drumul a fost reabilitat și urmează să fie
asfaltat.
Am reușit să iluminez podul Mangalia-Limanu, după ce a
stat 3 ani in beznă.
M-am implicat in problema cu care se confruntă elevii
din  Valu  lui  Traian  si  Lumina  în  ceea  ce  priveşte
transportul județean.

Împreuna  cu  colegii  usr  din  Consiliul  Judeţean  Constanța
urmărim  ca  proiectele  noastre  să  se  concretizeze  cât  mai
curând: proiectul EuroVelo 6, microbuze electrice pentru 25 de
școli din județ, biletul unic pentru unitățile muzeale din
subordinea  CJ,  adăpostul  județean  de  animale,  centrul  de
colectare  legume,  plantarea  de  păduri  urbane,  perdele
forestiere  de  protecție  de-a  lungul  drumurilor  județene,
registrul monumentelor, trenul metropolitan.



Îmi doresc să readucem încrederea în actul politic, să oprim
jaful din administrația publică şi să ne construim, cu curaj
şi abnegație, viitorul!

Un șofer beat a fost tras pe
dreapta  de  polițiști  pe
șoseaua Constanței
22 aprilie 2024 15:20

La finalul săptămânii trecute polițiștii Poliției Municipiului
Mangalia au identificat un bărbat, de 34 de ani, care a condus
un  autoturism,  pe  șoseaua  Constanței,  fiind  sub  influența
băuturilor alcoolice.

Bărbatul a fost testat cu aparatul etilotest, rezultatul fiind
0,72 mg/l alcool pur în aerul expirat și s-a ales cu dosar
penal.

Potrivit IPJ Constanța, în perioada 26 – 28 ianuarie a.c.,
aproximativ 1.000 de polițiști au desfășurat activități cu
efective  mărite,  în  cadrul  acțiunii  ”Blocada”,  în  județul
Constanța. Polițiștii au acționat în sistem integrat, împreună
cu jandarmii, pentru menținerea ordinii și liniștii publice,
creșterea  gradului  de  siguranță  rutieră  și  prevenirea
consumului  și  traficului  de  droguri  sau  alte  substanțe
interzise.
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La acțiune au participat polițiști din structurile de ordine
publică, investigații criminale și rutiere.

În  urma  neregulilor  constatate,  au  fost  aplicate  664  de
sancțiuni  contravenționale  la  Legea  61/1991,  pentru
sancţionarea faptelor de încălcare a unor norme de convieţuire
socială, a ordinii şi liniştii publice, la O.U.G. 195/2002,
privind circulația pe drumurile publice, dar și pentru alte
abateri.

Valoarea totală a sancțiunilor contravenționale aplicate este
de aproximativ 334.000 de lei.

De asemenea, au fost reținute în vederea suspendării 75 de
permise de conducere, dintre care 39 pentru depășirea limitei
legale  de  viteză,  și  au  fost  retrase  46  certificate  de
înmatriculare.

Totodată,  au  fost  constatate  16  infracțiuni  la  regimul
circulației rutiere.

(FOTO)  Crimă  la  Mangalia:
Trupul unei copile de 12 ani
a fost aruncat sub o bancă
din Parcul Diana! Ar fi fost
transportat într-un geamantan
22 aprilie 2024 15:20
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În  această  dimineață,  în  jurul  orei  5.30,  un  pescar  care
trecea, întâmplător, prin Parcul Diana din Mangalia a văzut
trupul unui copil aruncat sub o bancă. Imediat, bărbatul a dat
alarma, la 112.

Polițiștii deplasați la fața locului au constatat că cele
sesizate se confirmă.

Cadavrul prezenta urme de violență, fata fiind desfigurată în
bătaie și, cel mai probabil, și violată. Echipajul medical a
declarat decesul.

Potrivit surselor noastre, copila ar fi fost ucisă în altă
parte și adusă în parc, transportată într-un geamantan.

Tot pe surse, se pare că fata nu ar fi din Mangalia. Zona
beneficiază de mai multe camere de supraveghere, ce vor fi
verificate de polițiști.

În cauză cercetările sunt continuate de polițiști din cadrul
Serviciului  Investigații  Criminale,  sub  coordonarea
procurorilor din cadrul Parchetului de pe lângă Tribunalul
Constanța, în vederea stabilirii situației de fapt.
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Polițiștii  din  Mangalia  au
sancționat  7  șoferi
indisciplinați. Un conducător
auto a rămas fără permis
22 aprilie 2024 15:20
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La  data  de  25  iunie  a.c.,  polițiști  din  cadrul  Poliției
municipiului Mangalia – Biroul Rutier au desfășurat o acțiune
pentru depistarea și sancționarea conducătorilor auto care nu
respectă regimul legal de viteză.

În urma activităților desfășurate, polițiștii au aplicat 7
sancțiuni  contravenționale  la  O.U.G.  195/2002,  în  valoare
totală  de  aproximativ  4.000  de  lei,  dintre  care  4  pentru
depășirea limitei legale de viteză, iar restul pentru alte
abateri.

Totodată, a fost reținut în vederea suspendării 1 permis de
conducere.

Beatrice  Andreea  Ana,  din
Mangalia, pe cea mai înaltă
treaptă  a  podimului  de  la
Campionatul  de  Lupte
Europeande Seniori!
22 aprilie 2024 15:20
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Federația Română de Lupte a postat
pe Facebook un mesaj de felicitări
pentru  Beatrice  Andreea  Ana,  din
Mangalia.  Sportiva  a  câștigat
medalia  de  aur   la  Campionatul
European Seniori 2023
„Luptătoarea  noastră  scrie  și  rescrie  pagini  de  istorie,
cucerind al doilea titlu continental consecutiv pentru luptele
feminine românești! S-a cântat imnul României în Arena de la
Zagreb pentru Beatrice Andreea Ana, care a învins-o cu 8-0 în
finala mare a categoriei 55 kg, pe Erika Bognar (HUN).

Cu  lacrimi  de  fericire,  cu  certitudinea  unui  viitor  de
excepție deja confirmat, Ana Andreea Beatrice devine dublă
campioană  a  Europei  la  Seniori  pentru  România!  Felicitări
antrenorilor  Nikolai  Stoyanov,  Adina  Popescu,  Marin  Filip,
antrenorului descoperitor Marian Oancea, staff-ului medical,
precum și tuturor celor care au contribuit la pregătirea și
parcursul ei!”

Sursa foto: Federația Română de Lupte
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55kg WW – Andreea Beatrice ANA (ROU)

Radu  Dincă  este
reprezentantul  Liceului
Teoretic  Callatis  la  etapa
națională  a  Olimpiadei  de
matematică
22 aprilie 2024 15:20

http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2023/04/Ana-Beatrice1.jpg
https://editiadesud.ro/radu-dinca-reprezentantul-liceului-teoretic-callatis-la-etapa-nationala-a-olimpiadei-de-matematica/
https://editiadesud.ro/radu-dinca-reprezentantul-liceului-teoretic-callatis-la-etapa-nationala-a-olimpiadei-de-matematica/
https://editiadesud.ro/radu-dinca-reprezentantul-liceului-teoretic-callatis-la-etapa-nationala-a-olimpiadei-de-matematica/
https://editiadesud.ro/radu-dinca-reprezentantul-liceului-teoretic-callatis-la-etapa-nationala-a-olimpiadei-de-matematica/
https://editiadesud.ro/radu-dinca-reprezentantul-liceului-teoretic-callatis-la-etapa-nationala-a-olimpiadei-de-matematica/


Radu Dincă, elev al Liceului Teoretic Callatis, va reprezenta
liceul  din  Mangalia  la  etapa  națională  a  Olimpiadei  de
matematică. 
Radu este elev în clasa a X-a, iar de pregătirea sa se ocupă
prof. Ghiulserin Sali, de la Liceul Teoretic Callatis și prof.
Georgiana Goga, de la Centrul de Excelență Constanța.
Etapa națională a Olimpiadei de matematică are loc la Craiova
în perioada 10 -14 aprilie.
Radu Dincă va fi prezent, totodată, tot la Craiova, dar în
perioada 19-21 mai, la etapa națională a Olimpiadei Naționale
a Sportului Școlar de Șah.

Taxa de stațiune de 5 lei va
fi percepută, la Mangalia, și
de la persoanele fizice care
închiriază de sezon!
22 aprilie 2024 15:20

Consilierii  locali  din  Mangalia  au  aprobat,  în  ședința
ordinară de marți, 28 martie, a.c., mai multe proiecte de
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hotărâre  cu  caracter  administrativ  și  social,  dar  și  un
proiect  de  hotărâre  care  se  referă  la  taxa  specială  de
stațiune.

Astfel,  începând  din  acest  an,  taxa  de  stațiune  va  fi
percepută de la turiști și de către persoanele fizice care
dețin camere de închiriat, în scop turistic.

Conform  noilor  modificări  aduse  Hotărârii  existente  a  CL
Mangalia,  care  stabilește  taxa  de  promovare  turistică  și
implicit taxa de stațiune, persoanele fizice care nu dețin
certificate  de  clasificare  și  realizează  venituri  din
închirierea în scop turistic a spațiilor deținute în propria
locuință,  au  obligația  de  a  percepe  taxa  de  stațiune  în
cuantum de 5 lei/zi/persoană adultă.

Respectivele  persoane  fizice  vor  depune  declarația-decont,
însoțită de Declarația 212, la Compartimentul Autorizare și
Control Agenți Economici din cadrul Primăriei Mangalia.

Din 2023, taxa de dezvoltare și promovare turistică va fi de
15 lei/cameră/an, cumulată cu rata inflației pentru persoanele
fizice  care  dețin  certificat  de  clasificare  eliberat  de
Ministerul  Antreprenoriatului  și  Turismului,  iar  pentru
complexurile hoteliere valoarea va fi de 25 lei/cameră/an,
cumulată cu rata inflației.

Înalt Prea Sfințitul Teodosie
oficiază  Taina  Sfântului
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Maslu la Mangalia
22 aprilie 2024 15:20

Duminică,  2  aprilie  2023,  Înalt  Prea  Sfințitul  Teodosie,
Arhiepiscopul  Tomisului,  va  oficia,  la  Mangalia,  Taina
Sfântului Maslu.

IPS  Teodosie  va  fi  prezent  în  rândul  credincioșilor  la
Biserica Sfântul Gheorghe (din centru), de la orele 18.00.

Președintele Asociației Artur
Rimbaud  face  publică  lista
cheltuielor pentru Biblioteca
Franceză.  Vrea  să  doneze
cărțile  Bibliotecii  Franceze
Eugène Ionesco din Galați
22 aprilie 2024 15:20
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După  închierea  Bibliotecii  Franceze,  Jean-Pierre  Marcoux,
președintele Asociației Arthur Rimbaud, ne-a transmis că face
demersurile necesare recuperării fondului de carte donat din
partea cetățenilor francezi. Potrivit lui Jean-Pierre Marcoux,
acesta ar fi primit un răspuns din partea reprezentanților
Direcției  de  Cultură  și  Sport  Mangalia,  care  îi  solicită
„lista cu titlurile respective pentru a le putea identifica în
inventarul instituției”.

Biblioteca Arthur Rkmbaud a fost desființată luna trecută.
Motivul desființării acesteia ar fi lipsa de interes pe care
și-ar fi manifestat-o cetățenii Mangaliei față de literatura
franceză, dar și cedarea spațiului către artiștii plastici din
urbe, ce ar urma să își expună, pe cei câțiva metri pătrați,
operele de artă.

Iată  răspunsul  lui  Jean-Pierre  Marcoux  către  șeful
administrației locale: „Pentru a câștiga timp, vă rugăm să
găsiți  atașată  lista  de  cărți  pe  care  dorim  să  le  donăm
Bibliotecii Franceze din Galați. Aceasta include Fondul de
cărți  Ardenais,  cărți  pentru  copii  și  benzi  desenate.  Am
întocmit lista pe baza facturilor înregistrate, deoarece toate
cărțile au fost achiziționate de către Asociație. Este vorba
de  aproximativ  410  cărți  pentru  care  Asociația  a  plătit
 3.693,72 €! Alte cărți, care ne-au fost donate, ar trebui să
completeze  aceasta  lista…  În  așteptarea  acordului
dumneavoastră, vă rugăm să primiți, Domnule Primar, salutările
noastre cordiale”.

P.S.:pentru restul de 10.000 de cărți pe care dorim să le
donăm armatei franceze pentru înființarea bibliotecii franceze
« Arthur Rimbaud » la baza NATO de la Cincu, nu suntem în



măsură să furnizăm lista.

Dumneavoastră  sunteți  cel  care  dețineți  inventarul  exact,
deoarece noi nu știm care sunt cele 14.500 de cărți distruse”.
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Patru  zile  de  luptă  cu
valurile,  21  de  emigranți
evrei  salvați  de  la
naufragiu:  Un  material
prezentat  de  prof.  Emil-
Corneliu Ninu
22 aprilie 2024 15:20

Un articol de prof. Emil-Corneliu Ninu

Greu încercată, cu 25 de ani mai înainte,
începând cu noaptea de 14 spre 15 august
1916, Mangalia avea să repete, la un alt
nivel, bineînțeles, experiența dramatică
a  participării  sale  la  un  alt  mare
conflict între statele lumii, Al Doilea
Război Mondial.
Tot după doi ani de la izbucnirea războiului (1 septembrie
1939, prin atacarea Poloniei), pe 22 iunie 1941, conducătorul
statului, mareșalul Ion Antonescu, avea să dea celebrul ordin,
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pentru  recuperarea  unor  teritorii,  Basarabia  și  Bucovina,
pierdute numai cu un an înainte: „Români! Vă ordon treceți
Prutul!”

După bombardarea Iașiului de către aviația sovietică, în iunie
1941 și aruncarea în aer a Comandamentului Român din Odesa, pe
22 octombrie, orele 17.35,  printre măsurile luate, s-a aflat,
ca represalii, uciderea multor evrei, mulți nevinovați, sub
suspiciunea colaborării acestora cu sovieticii sau, respectiv,
cu  partizanii zonei.

Nu ne propunem dezbaterea unui asemenea subiect, pe marginea
căruia au curs tone de cerneală, el contribuind, împreună cu
mult mediatizatele pogromuri de la Iași și București, la 
calificarea de GENOCID a unor asemenea măsuri, sub spectrul
cumplitului război trecut.

Totuși,  statul  român  i-a  protejat  pe  foarte  mulți  dintre
etnicii evrei, salvându-i de la trimiterea în camerele de
gazare ale unor lagăre ce au înspăimântat întreaga omenire,
prin atrocitățile comise acolo.

Mangalia, vrând-nevrând, prinsă în acest carusel al morții, a
contribuit ți ea la salvarea unui iaht, cu  21 de emigranți
evrei (copii, femei și bărbați), care, plecați din portul
Constanța, la numai o lună de la evenimentul derulat la Odesa,
încercau  să  ajungă  la  Istanbul,  pentru  refugierea  în
Palestina.

Detaliile  acestui  act  umanitar  sunt  relatate,  aproape
telegrafic, de către căpitanul portului Mangalia, PAVEL N.
BOGDAN,  al  cărui  registru  portuar  se  constituie  într-o
mărturie dramatică a eforturilor de a-i salva pe năpăstuiți,
precum și echipajul navei, numită, sugestiv, „DOR DE VAL”.

Rândurile care urmează sunt emoționante prin răsturnările de
situații,  care  de  care  mai  adânc  întipărită  în  memoria
cititorului.



Le-am redat întocmai, cu formulele consacrete, tipizate, ale
unui adevărat registru de port, permițându-ne a le actualiza,
din punct de vedere al normelor lingvistice de astăzi.

Mulțumim, pe această cale, personalului Arhivelor Naționale
din Constanța, pentru înaltul profesionalism și condescendența
dovedite,  în  a  ne  pune  la  dispoziție,  cu  celeritate,  
materialele solicitate, documente și fotografii, fără de care
confuzia și necunoașterea ar dăinui la nesfârșit. 

***

23 noiembrie 1941

          Ora 1.30 p.m. Ancorează în port, la adăpost, din
cauza furtunii și a motorului defect, yachtul „Dor de Val”,
sub pavilon român, plecat de la Constanța pentru Istanbul, cu
21 emigranți evrei: bărbați, femei și copii.

          După declarația comandantului și a echipajului, nu
au putut continua călătoria, din cauza electromotorului care e
defect, a pompelor de combustiune, care nu funcționează normal
și a pânzelor de la filtru, care sunt rupte.

          Se verifică spusele comandantului.

          Reparațiunile urmează a se face cu mijloacele
existente la bord.

          La mare, vânt tare,  forța 10-12 m.p.s. Marea
agitată.

24 noiembrie

          Până la ora 10 dimineața, reparațiile neputând fi
terminate la bordul vasului și cum furtuna la mare continua cu
aceeași tărie, din direcția Nord-Est, împreună cu aspirant
Ioan Munteanu, cu o barcă, ne-am transportat în apropiere de
vas, de la care am cerut a ne arunca o parâmă, pentru a-i
asigura  stabilitatea.  S-a  raportat  despre  acest  caz



Direcțiunii Generale a Marinei Comerciale și Inspectoratului
II  General de Navigațiune și Porturi.

          Ora 2 p.m. A sosit în inspecție Domnul Comandor
Constantin Ulic, Inspector General Porturi, care s-a informat
despre sosirea vasului „Dor de Val” și datorită cărei cauze.

          Ora 4 p.m. După ce s-a luat contact cu comandantul
și  mecanicul  yachtului,  Domnul  Comandor  Constantin  Ulic  a
părăsit localitatea, plecând la Constanța.

25 noiembrie 1941

          Ora 5 dimineața – 5 seara. Ploaie rece continuă.
Vântul foarte tare, din direcția N-E, forța 7, cu 12-14 m.
Marea montată. Yachtul „Dor de Val” se află în siguranță.

26 noiembrie 1941

          Ora 8 dimineața. Parâma dată la geamandură pentru
siguranța yachtului „Dor de Val” se rupe.

          La bord nu mai există nicio parâmă. Yachtul rămâne
fixat pe ancore.

          La mare, furtună. Valurile grăbesc tumultoase în
port, cu mai multă furie, ca la data de 25 noiembrie. Valuri
mari de coastă.

          Telefonic, se aduce acest caz la cunoștința
Căpităniei Portului Constanța, solicitând, totodată, a se cere
agenției vasului de a se trimite urgent o parâmă sau un cablu
de sârmă.           Până la sosirea cablului, procurăm din
oraș parâmele necesare și, împreună cu aspirant Ion Munteanu,
barcagii  și  cu  ajutorul  marinarilor  de  la  Comandamentului
Militar al Portului, pe o furtună forte și valuri foarte mare,
am putut face o nouă legătură.

          La ora 3 p.m., se rup și aceste legături.



          De la Constanța, nu au sosit, până la această oră,
cablurile.

          Telefonic, am semnalat acest caz, din nou,
Căpităniei Portului Constanța.

          Până la ora 4 p.m., yachtul s-a putut menține pe
ancore. La un moment dat însă, ancorele cedează, iar vasul, de
data aceasta, dus de curent, cade în centrul curenților de la
Capul Digului de Nord. Din acest moment, vasul, prins în jocul
valurilor mari de fund, era în pericol de a fi aruncat peste
stânci, la far, sau a rămâne pe fund.

          Din nou, telefonic, am semnalat acest caz Căpităniei
portului Constanța.

          Ca mijloace de salvare, nu aveam decât lotcile
pescărești, pregătite pentru orice eventualitate.

          Brusc însă, yachtul e împins de curent spre sud.
Scăpase și, dus de curent, târât pe ancore, ajunge în dreptul
Lacului Mangalia, iar, de aci, în dreptul satului Două Mai, 1
km și jumătate larg de coastă.      De data aceasta, vântul se
schimbase, de la N-V, mai mult Vest, pentru a se servi de
velatură.

          La ora 7 seara, yachtul ajunge la sud de punctul 2
Mai, larg 3-4 km.

          La bord,, o lumină roșie: yachtul pornise la drum,
luând direcție Istanbul.



http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2023/02/foto.jpg

